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Dobrý den, vá�ení spoluob� ané. 
Tak nám za� al podzim, alespo�  podle kalendá�e. 
Po� así nám ješt�  p� eje, ale ji� brzy se ochladí za� nou 
dlouhé zimní ve� ery a p� iblí�í se konec roku a s ním 
� as na bilancování.  
My všichni máme zatím na bilancování � as, ale ji� 
tento týden budou skládat ú� ty vedoucí p� edstavitelé 
všech kraj� . V pátek a v sobotu se toti� uskute� ní 
volby do krajských zastupitelstev. Sám jsem zv� dav, 
jak tyto volby dopadnou. Rád bych vyu�il této 
p� íle�itosti a pozval k volbám všechny ob� any. P� ij � te 
a rozhodn� te o tom, kdo bude dále vést náš kraj. Je to 
pro nás všechny velice d� le�ité. Jedin�  kraj, pokud 
bude dob�e a rozumn�  hospoda� it, toti� m� �e zlepšit 
stav našich silnic, kraj rozhoduje o tom, jaké základní 
a mate� ské školy a kde budou a také které nemocnice 
a kde budou nebo zda budou nadále podepisovány tak 
nevýhodné smlouvy, jako byla ta s � eskými dráhami, 
kde kraje p� išly zcela zbyte� n�  o miliardy korun. 
Proto je d� le�ité, aby všichni ob� ané p� išly volit, 
proto jsou krajské volby tak d� le�ité. 
Mnoho z ob� an�  naší obce si všimlo, �e i já kandiduji 
do zastupitelstva Olomouckého kraje za STAN, 
sdru�ení starost�  a nezávislých. Mnoho lidí se mne na 
to ptalo a cht� li vysv� tlení. Všem jsem se sna�il 
odpov� d� t osobn�  a slíbil jsem podrobn� jší odpov� di 
na nej� ast� jší dotazy a ty zve�ej� uji na 2. stránce 
dnešního Expresu. Pokud vás tedy zajímá, pro�  jsem 
se rozhodl kandidovat, p� e� t� te si tento � lánek. 
Tento Expres bude plný fotografií z hod� , které se 
letos krásn�  povedly, a d� ní okolo nich. Letošní hody 
se nesly v duchu oslav 130. výro� í zalo�ení SDH 
Hnojice. Minimáln�  stejn�  významným jubileem je 
však 200. výro� í vysv� cení kostela Nanebevzetí Panny 
Marie, které si v tomto roce p� ipomínáme. I proto je 
na této stránce expresu krásné zamyšlení Marie 
Slima� íkové nad významem kostela a p� ipomenutí 
jeho historie i sou� asnosti. 
Letošní léto bylo pro naši obec ale d� le�ité nejen díky 
hod� m. Po dlouhém úsilí se poda� ilo díky úsilí mnoha 
starost�  prosadit nové rozpo� tové ur� ení daní, které 
p� inese naší obci ji� od p� íštího roku významné 
navýšení rozpo� tu. I tom trochu více v � lánku na 
druhé stran�  Expresu. Také jsme podali �ádost o 
dotace na kanalizaci a � OV. Pokud se nám dotace 
poda� í získat, m� la by v p� íštím roce za� ít výstavba 
kanalizace. 
To jsou pozitivní v� ci, na které jsme hrdí a jsme rádi, 
�e se povedly. Ud� lalo se hodn�  práce, ale ješt�  
mnohem víc nás jí � eká. A nejen  s kanalizací. 
V rozvojovém programu obce jsou další úkoly. Práce 
je hodn�  a je náro� ná, ale d� láme ji sami pro sebe a 
� lov� ka pot� ší, kdy� za sebou vidí výsledky vykonané 
práce. Proto zamrzí, kdy� pak vidíte, jak n� kdo cizí 
práci bezd� vodn�  a nesmysln�  ni� í. I o tom bohu�el 
píši ve � lánku na druhé stran�  expresu. 

Libor Kašpárek, starosta obce 
 

Chrám není jen z kamene…                       
Kostel je nejen budova, kde 
se shroma�� ují v�� ící ke 
mši, ale p�edevším místem 
setkání s Bohem, místem, 
které ukazuje, �e zde �ije 
církev. V Bibli � teme: „Ty 
Hospodine, a�  sám ni� eho 
nepot� ebuješ, cht� l jsi mít 
chrám, kde mezi námi 
p� ebýváš“ /2 Mak 
14,35/.Práv�  tato myšlenka 
po staletí vedla v�� ící ke 
stavb�  chrám� . Kostel není 
tedy jen významnou 
architektonickou stavbou v 
centru obce, ale i duchovní 
dominantou. 
Se stavbou kostela 
Nanebevzetí Panny Marie 
za� ali ob� ané Hnojic po 
po�áru v roce 1805. 
P�esto�e sami opravovali 
své po�árem zni� ené 
p�íbytky, postarali se o obnovu místního kostela. Díky úsilí tehdejšího 
fará�e Jakuba Maxmiliana Jaicha (1743-1823), p� isp� ní nábo�enského 
fondu i sbírek mezi ob� any, byl farní kostel dokon� en a posv� cen roku 
1812. V letošním roce tedy pro�íváme 200. výro� í posv� cení kostela. 
Opravdu p r o � í v á m e, proto�e mnoho aktivit farnosti bylo letos 
zam�� eno práv�  k tomuto jubileu. 
Nejprve jsme se v adventní dob�  mohli zastavit a zamyslet nad 
„chrámem našeho srdce“ s P. Antonínem Pechalem, který vedl duchovní 
obnovu. V b�eznu jsme pro�ili Lidové misie s mottem „Obnova ve 
svátosti bi�mování“, které pro nás p�ipravili brat� i kapucíni z Prahy, 
Brna a Olomouce. Za� átkem � ervna jsme p�ivítali mnoho návšt� vník� , 
kte�í se zú� astnili programu „Noci kostel� “. V srpnu jsme nabídli 
ve�ejnosti prohlídku chrámu s komentá�em a prezentací historických 
snímk�  kostela. A s radostí jsme si u�ili koncertu skupiny Spirituál 
Kvintet, který p� isp� l ke sváte� ní atmosfé�e hodové slavnosti. 
Oslavy výro� í kostela vyvrcholí v ned� li 28. 10., kdy nás p�ijede 
navštívit otec arcibiskup Msgre. Jan Graubner a bude hlavním 
celebrantem mše svaté v 8.30 hodin. Všichni jsou srde� n�  zváni. 
Chcete-li se více seznámit s historií kostela, zvon� , � i zavzpomínat s 
pam� tníky, m� �e si opat�it bro�urku vydanou k letošnímu kulatému 
výro� í. K dostání je v kostele, v místním muzeu � i na Obecním ú�ad� . 
D� kujeme všem, kte�í p� ispívají na opravy a údr�bu kostela, podílejí se 
na úklidu � i výzdob�  nebo jinak podporují �ivot naší farnosti. Dalšího 
staletého jubilea se nejspíš nedo�ijeme, ale v�� íme, �e budoucím 
generacím p�enecháme budovu kostela nejen opravenou a funk� ní, ale 
p�edevším plnou �ivota a víry v dobrého Boha.                                                                                                                  

Marie Slima�íková 



RUD aneb dobrá v� c se poda� ila 
Jak jsem informoval ji� v úvodníku, letos v lét�  t� sn�  p�ed našima hodovýma oslavama se poda�ila v Parlamentu � eské republiky dobrá 
v� c – Poslaneckou sn� movnou i Senátem byla schválena novela rozpo� tového ur� ení daní, zkracovaného jako RUD.  
Nejd�íve bych p�ipomn� l, o co se jedná. Zjednodušen�  RUD je zp� sob, jakým se ve stát�  p�erozd� lují dan� . � ást pen� z, kterou stát 
vybere na daních, dostávají obce. A tyto peníze jsou rozd� lovány podle ur� itého klí� e, kde hlavní váhu hraje po� et obyvatel. Paradoxn�  
kdy� jsem v roce 2007 za� al d� lat starostu, platilo � ím v� tší obec, tím více pen� z na jednoho ob� ana. Praha tak m� la a� 9x více na 
jednoho ob� ana ne� nejmenší obce a 4 nejv� tší m� sta, v nich� �ije 20% obyvatel, brala více ne� polovinu všech t� chto pen� z. Proti tomu 
se n� které obce vzbou�ily a cht� ly tuto k� ivdu napravit. Naše obec byla tehdy mezi prvními, které se k tomuto d� ní p� ipojily. Tehdy se 
nám mnoho lidí smálo, �e malé obce a jejich starostové mají p�íliš malé slovo, ne� aby n� co dokázaly. 
Je pravda, �e to byla spousta práce a vy�adovalo to hodn�  trp� livosti a p�edevším víry v to, �e se nakonec dobrá v� c poda�í. Sice to 
vypadalo nad� jn�  po té, co se starostové sdru�ení v hnutí STAN dostali spolu s TOP09 v roce 2010 do parlamentu a poda�ilo se jim 
zm� nu RUD zakotvit v programovém prohlášení vlády. P�esto bylo nutno ješt�  hodn�  práce a dokonce demonstrací starost�  po celé 
republice, které vyvrcholily zá�ijovou demonstrací v Praze, a následným vyv� šováním vlajek a psaní spousty dopis�  p�edsedovi vlády, 
ne� se poda�ilo nové RUD prosadit a naše obec tak bude mít od p�íštího roku více pen� z na sv� j další rozvoj. 

Libor Kašpárek 
Pro�  kandiduji do zastupitelstva Olomouckého kraje 
Mnoho ob� an�  si všimlo na volebních plakátech, �e kandiduji do zastupitelstva Olomouckého kraje za TOP09 a starostové. Polo�ili jste 
mi dotazy, na které jsem vám odpovídal, a slíbil jsem podrobn� jší odpov��  v Expresu. Tady je. 
Co vás p� ivedlo k rozhodnutí kandidovat do zastupitelstva OK? – K tomuto rozhodnutí mne p�ivedlo to, �e jsem jako starosta obce 
sledoval, co se na našem kraji d� je, a nebyl jsem s tím spokojen. Nejvíce mne p�ekvapilo, kdy� jsem vid� l, jak obrovsky narostl dluh 
Olomouckého kraje. Kam šly tyto peníze? Pro�  kraj schválil r� zné podivné smlouvy, jako t�eba smlouvu o dopravní obslu�nosti s � D, 
kdy� konkurence nabízela stejn�  kvalitní, ale o stamiliony levn� jší �ešení? A proto�e si na tyto otázky neumím najít odpov��  a rád bych 
toto ovlivnil, rozhodl jsem se kandidovat. Dalším d� vodem bylo i to, �e jako � len zastupitelstva kraje bych byl mnohem blí�e d� le�itým 
informacím, které bych mohl vyu�ít ve své práci ve prosp� ch obce. 
Pro�  kandidujete za TOP09? – Nekandiduji za TOP09, p�esto�e tato strana je mi svým programem zam�� eným na zodpov� dné 
hospoda�ení bez zadlu�ování blízká. Kandiduji za STAN, tedy sdru�ení starost�  a nezávislých. Jsem starosta obce a nechci d� lat 
politiku. Chci spolu s ostatními starosty za podpory TOP09 pracovat ve prosp� ch ob� an�  našeho kraje a tím i našich obcí. 
Pokud budete zvolen tak z� stanete starostou? – Ano, samoz�ejm� . Nemám politické ambice, nechci vykonávat politické funkce, nechci 
se stát hejtmanem ani � lenem rady OK. Rád bych pracoval v n� kterém z výbor�  � i komisí, které se zabývají rozvojem venkova a 
ochranou �ivotního prost�edí, ale prvo�adá je pro mne práce starosty a zájem naší obce.  
Pro�  kandidujete na 36 míst� ? Z této pozice p�eci nem� �ete být zvolen. – Mojí podmínkou, kdy� jsem se rozhodl podpo�it spole� nou 
kandidátku TOP09 a STAN bylo, �e budu na kandidátní listin�  a� v její druhé polovin� . Vedlo mne k tomu n� kolik d� vod� . Za prvé 
jsem p�edevším starosta obce a této práci se chci v� novat naplno a d� lat ji co nejlépe. Naši obec v p�ípad� , �e získáme dotace, bude 
� ekat vybudování kanalizace a to bude stát spoustu � asu a práce. Za druhé sice vím, �e by naší obci mohlo mé zvolení do zastupitelstva 
p� inést výhody, o kterých jsem psal výše, p�edevším díky v� tšímu mno�ství informací, které bych mohl vyu�ít ve prosp� ch obce. Ale 
nevím, jestli ob� ané v naší obci cht� jí, abych � ást svého � asu v� noval i práci zastupitele. Vím, bylo by to minimum � asu, ale p�eci jen 
by to n� jaký � as byl. A proto�e není mo�né si to nijak ov�� it, rozhodl jsem se kandidovat na takto nízké pozici. Ob� ané tak sami svými 
preferen� ními hlasy mohou �íct Ano, chceme a�  je náš starosta i v zastupitelstvu OK a má tak více informací a mo�ností naší obci 
pomoct a nebo Ne, nechceme, aby starosta byl i zastupitelem, chceme, aby se v� noval jen a pouze práci pro obec. No a t�etím d� vodem 
bylo, �e nejsem a ani nechci být aktivní v politice. Chci pracovat pro lidi v obci � i v kraji, ale nechci být sou� ástí politické struktury. 
Z t� chto t� í d� vod�  jsem na 36 míst�  kandidátky a jestli budu � i nebudu zvolen závisí pouze na preferen� ních hlasech voli�� . U� v 
minulých parlamentních volbách ukázali voli� i, �e ne v�dy rozhoduje po�adí na kandidátce. 
V ka�dém p�ípad�  a�  budu zvolen nebo ne, rozhodující bude pro mne práce starosty obce Hnojice a nadále budu d� lat vše pro prosp� ch 
naší obce a jejích ob� an�  

Libor Kašpárek 
D� ti bez rodi��  aneb víte, kde je a co d� lá práv�  te�  vaše dít�  
V poslední dob�  se v naší obci d� jí divné v� ci. N� kte�í lidé u� z nich za� ínají mít no� ní m� ru. Týká se to p�edevším vedení Sokola, ale i 
Mysliveckého sdru�ení a dalších lidí, kte�í se sna�í n� co d� lat pro obec. Za� alo to vysypáváním koš�  na h� išti, potom pomalováním 
„Boudy“ a dnes je to tak, �e ka�dou chvíli najdou Sokolové na h�išti n� co zni� eného. Myslivc� m zase n� kdo zni� il chatu „na 
Bumbálce“. Smutné na tom je, �e to vypadá, �e všechny tyto v� ci má na sv� domí parti� ka mladistvých a d� tí, která se schází na h� išti, 
kde z�ejm�  kou�í a popíjí alkoholické nápoje, ale dosud je nikdo nevid� l a neusv� d� il. Ale je jen otázkou � asu, ne� zjistíme, kdo se na 
t� chto v� cech podílí. Zatím je to jen anonymní skupina, ale brzy budeme znát konkrétní viníky. Vím, �e d� ti nemají trestní 
zodpov� dnost a �e si t�eba jejich rodi� e � íkají, �e jsou neposti�itelní. Uvidíme, co budou �íkat, a� se jejich „pé� í“ o potomky za� ne 
zabývat policie a sociálka. Potom u� to taková legrace nebude. Nelíbí se mi psát tady takové v� ci, ale ješt�  mén�  se mi líbí školní d� ti, 
které místo p�ípravy na školu kou�í, pijí alkohol a ni� í cizí majetek. A proto, milí rodi� ové, ruku na srdce – víte, co te�  d� lá vaše dít� ? 
Mo�ná to bude pro n� které z vás p�ekvapením, a� se dozvíte, �e práv�  vaše dít�  v opilosti zni� ilo to, co jiní vybudovali pro vaši zábavu. 

     



Z � innosti ob� anského sdru�ení Hagnózek 
Tak u� je tu zase podzim a s ním pro nás i únava z léta.Mám ráda náš kroj a raduji se z ka�dé nové � ásti kroje i z toho,kdy� 
vidím,�e všichni mají na sob�  kroj tak nejlépe,jak má být.Není to ale jednoduché.P�íprava kroje není chvilková 
zále�itost,kdy� nep�eje po� así,tak n� které t�eba více škrobené v� ci ne a ne doschnout.Potom i ta nejhez� í krajka na krajzlíku 
prost�  nedr�í a neud� lá ký�ený efekt.A je mnoho dalších v� cí,které se dají ud� lat špatn� ,v�dy�  ani oblékání kroje není tak 
úpln�  jednoduché.P�esto se sna�íme v našem souboru udr�ovat ur� itou úrove�  stylu kroje a myslím,�e p� i r� zných akcích a 
setkáních s ostatními soubory nevycházíme z porovnání tak špatn� .A tak mívám radost z kroj�  i d� tí,z toho,�e se nám poda�í 
n� co vylepšit a zdokonalit.Ka�dá nová móda sice p� sobí další problémy,ale kdy� chceme,aby naše d� ti tan� ily,musíme jim 
ob� as prominout r� zné náramky nebo nalakované nehty,ale p� iznám se,�e u toho sk�ípu zuby.Hanácký kroj je plný symbol�  
a svým výrazem souzní s p�írodou.�lutá výšivka na zást�� e zá�í jako zralé obilí na polích naší órodné Hané, lu� ní 
kv� ty,srdí� ka a další ornamenty zdobí man�ety,ople� í,kordulku,zást� ru i kapesní� ek. Oblé barokní tvary kroje zna� í 
blahobyt a bohatsví naší krásné zem� .A � ervený šátek-ture� ák-uvázaný na hlav�  Hana� ek je � ervený jak zralá jablí� ka 
v sad� .Kolem krku je na�asen krajzl neboli okru�í a hlava v n� m má být usazena jako v zahrádce.V�dy�  se na n� j � asto 
spot�ebuje a� 8 m krajky.Mu�i mají na košili srdce vyšité na tom správném míst� ,barva jejich kalhot znovu ukazuje na 
zemi,hlínu,ze které vzr� stá všechno bohatství,které se projevuje na jejich vest�  bohat�  vyšívané a zdobené �adou 
kromfléku,jako kdy� polní cesta protíná a spojuje pozemky.A pobíjený široký opasek dr�í jako kovová obru� ,která obepíná 
nádobu a dr�í ji pohromad� .Klobouk,který naši chlapi nosí na hlav�  je  nazýván � lun,ten tomu všemu dodává 
d� stojnost.Kdy� se nad tím vším � lov� k takto zamyslí,nem� �e náš kroj nemilovat!V�dy�  je také ze všech nejhez� í,proto�e je 
naším vyznáním lásky ke kraji,ve kterém �ijeme!A to také chceme u� it naše d� ti.Mnoho lidí p�i vystoupeních vidí r� zné 
chyby,a�  u� na krojích nebo na tancích,zp� vech nebo ve výslovnosti naší krásné haná� tiny.Chyby se najdou v�dy,n� které lze 
odstranit,ale s n� kterými se musíme smí� it,ty u� t �eba lepší nebudou a nemá cenu se nad nimi roz� ilovat.Je pot�eba podpo�it 
a pochválit naše d� ti v tom,co d� lají dob�e,aby v nich z� stalo alespo�  pov� domí o tom,z � eho vychází kultura našeho kraje. 
Letošní rok jsme za� ali jarními zvyky,tedy Jedli� kou a vynášením smrtky.Cht� la bych zde �íct a p�ipomenout všem 
d� v� at� m,�e chodit m� �e ka�dá,která si vyrobí jedli� ku a nejen d� v� ata ze souboru.Tak se p�íští rok na smrtnou ned� li 
ur� it�  p�idejte. 
Prob� hla také Velikono� ní výstava,na které si m� li mo�nost všichni vyrobit r� zné v� ci nejen velikono� ní.Tyto naše dílni� ky 
se setkaly s velkým zájmem i lidí z okolí. 
Na konci dubna jsme s d� tmi našeho souboru Pomn� nke vystupovali pro d� chodce na Kloboukovém bále ve Št� pánov�  a na 
za� átku kv� tna jsme si oba soubory zatan� ili v Benátkách.Byly to ovšem jen naše Benátky,ne ty v Itálii,ale není všem dn� m 
konec a mo�nosti se stále otvírají.V Benátkách se oslavují hody sv.Gotharda,jemu� je zasv� cena kapli� ka. 
18.5.jsme op� t vyjeli do Vyškova ,abychom p�ekonali rekord v po� tu tan� ících krojovaných Hanáckou besedu.Jezdíme sem 
ji� tradi � n�  a rekord jsme op� t p�ekonali.Jelo nás podle naší osobní tradice 28 tan� ících.Pohled na zapln� né nám� stí ve 
Vyškov�  je moc p� kný a tanec besedy trvá asi 12 minut.Jaká škoda,�e n� jakou takovou akci nepo�ádá Olomouc jako m� sto 
typicky hanácké,ale Vyškov le�ící na okraji Hané...Abychom p�ekonali rekord i v p�íštím roce,pot�ebovali bychom další 
zájemce.Tak�e neváhejte a hlaste se!Máte na nau� ení p� l roku,besedu zvládl i náš t�íletý Toní� ek. 
Vystoupením v � ervnu letos nep�álo po� así a bylo nám moc líto,�e jsme s d� tmi nemohli zatan� it na Sokolském dni 
v Hnojicích.Rozhodování v t� chto situacích bývá velmi náro� né,ale kroj a déš�  s blátem neradi kamarádí.A tak jsme to 
museli o�elet. 
Kv� li dešti jsme nešli ani na p� ší pou�  do Krnova ke sv.Antoní� kovi. 
Déš�  zcela zrušil i naše další vystoupení v Lu�icích.P�esto�e jsme se všichni do kroj�  oblékli,nebylo mo�né ani p�ejít do 
auta.Hodinu p�ed tím a hodinu po tom by se tan� it dalo,ale v � ase ur� eném pro nás to prost�  nešlo. 
V srpnu jsme ji� tradi� n�  tan� ili ve Št� pánov�  na hodech sv.Vav�ince,tentokrát to bylo v sobotu.Tancovalo se nám 
dob�e,po� así kone� n�  vyšlo a my jsme byli spokojeni i s tím,�e jsme si v ned� li mohli ješt�  u�ít hody jako ostatní. 
Naším hlavním vystoupením bývají samoz�ejm�  hnojické hody.Trochu nás letos p�ekvapil pr� vod,po kterém bývají ti naši 
špunti celí ušlí.Po� así sice op� t p�álo,ale spíše lidem pod slune� níky.Nedovedete si p�edstavit,co to je ,tan� it na rozpáleném 
slunci.Malé d� ti,které v tu dobu � asto spí,byly tím sluní� kem úpln�  omrá� ené,tak se místo po�ádného tance tak n� jak táhly 
po parketu.Ani my dosp� lí jsme nem� li mnoho energie na tanec,to sluní� ko nám ji úpln�  vysálo.P�esto doufám,�e se to všem 
divák� m líbilo a �e nám ty chyby odpustí.Hlavn�  m�  mrzelo,�e jsme na place byli tém��  jediný bod programu.V naší vesnici 
je p�ece mnoho lidí,kte�í n� co umí a mláde�e,která by mohla n� co nacvi� it a ukázat.Tak kde se schováváte?Doufám,�e 
v p�íštím roce se probudíte a všem nám to nat�ete...(a já si kone� n�  vezmu volno a oslavím hody taky s rodinou).Na hody 
bývá také velký problém v tom,�e jsou dovolené a d� ti jsou na r� zných akcích.To je potom t� �ké,dát se n� jak 
dohromady.Tak�e je to vlastn�  úsp� ch,�e v� bec v tuto dobu tancujeme. 
V polovin�  zá�í jsme byli vystupovat ve Št� pánov� ,kde hasi� i oslavovali výro� í 130 let od svého zalo�ení.A znovu šel 
pr� vod a ješt�  delší .Šli jsme od Salvie a� do areálu chovatel� .Po� así celkem vyšlo,ale bylo dost chladno a 
foukalo.Vystoupení jsme si u�ili v p�íjemné atmosfé�e a v�� íme,�e jsme pot� šili mnohé p�ítomné diváky. 
Na svátek sv.Václava jsme se vydali spole� ným autobusem do Tova� ova na III.setkání Hanák�  s hejtmanem olomouckého 
kraje.Nás z Hnojic a okolí jelo 45 krojovaných a celkem se akce ú� astnilo asi 660 krojovaných.Vše za� alo hodovou mší 
v kostele  sv. Václava a  pokra� ovalo  �azením  na  nám� stí  a  op� t pr� vodem, tentokrát  p�es  velkou  � ást Tova� ova. V � ele 



pr� vodu jely ko� áry s ko� mi a jezdkyn�  na koních oble� ené v mu�ských krojích.Koní� ci za sebou ob� as n� co trousili a tak 
bylo náro� né se tomu vyhnout a n� kte�í si šlápli...V zámeckém parku,kam jsme dorazili ,potom probíhalo postupné 
p�edstavování soubor�  tancem nebo zp� vem.Mezitím si n� kte�í stihli prohlédnout zámek,vystoupit na v� � nebo si 
prohlédnout zbo�í v krámcích.Vedoucí soubor�  se p�es poledne setkali s panem hejtmanem v ob�adní síni zámku,kde jsme 
obdr�eli pam� tní list na tuto akci.Odpoledne v zámeckém parku probíhala Hanácká olympiáda,co� byly � ty� i sout� �e,do 
kterých jsme se také p�ihlásili.Ve dvou z t� chto sout� �í jsme také zaznamenali úsp� ch.Maminka jedné malé tane� nice 
získala 2.místo v pe� ení kolá��  a jeden mladý pár ,který s námi byl poprvé,získal 1.místo v sout� �i Házeni a chetáni bochet 
do mise.N� které sout� �e jsme bohu�el nestihli,proto�e jsme v tu dobu m� li krátké vystoupení na nádvo�í zámku.V tomto 
vystoupení zatan� ily d� ti i dosp� lí a Vašek na mikrofon povykládal naši Hanáckó povida� ko,která se všem moc 
líbila.Program celé akce pokra� oval a� do ve� era a noci,ale my jsme se celí znavení,ale spokojení vydali dom�  po 16-té 
hodin� .Musíme pod� kovat svatému Václavu ,�e nám vyprosil tak ú�asné po� así,abychom si ten nabitý den mohli u�ít a 
vychutnat. 
Tím zatím naše letošní vystupování kon� í a my kone� n�  m� �eme naše kroje nechat chvilku odpo� inout,proto�e dostaly 
docela zabrat. 
Z dalších akcí nás ješt�  � eká VÁNO� NÍ VÝSTAVA,která by se m� la konat 8.-16.12.2012 a ponese název And� lské 
Vánoce.Proto ji� nyní vyhlašujeme sout� � nejen pro d� ti o nejkrásn� jšího and� la,aby jste m� li � as na výrobu. 
Ráda bych zde ješt�  pod� kovala Obecnímu ú�adu za podporu a pomoc p�i po�ádání výstav a vystupování.Ráda bych 
zakon� ila slovy,kterými se všude p�edstavujeme. 
Me sme hanáci z malé d� dine,  
tancojó o nás cely rodine. 
D� ti� ke v sóboro Pomn� nke  
a ve V� ne� ko tati� ci a mam� nke. 
                                                                                                           Hagnózek Hnojice, Lenka Ko�enková                                                                                             

  

SDH a Tradi� ní hody v Hnojicích  
Ku p�íle�itosti oslav 130. let zalo�ení SDH Hnojice, jsme byli OÚ vyzvání, zda bychom necht� li po�ádat letošní Tradi� ní 
hody. Po porad�  se � leny jsme se této úlohy zhostili.   
Díky velké pomoci OÚ, TJ Sokol a dobrovolník�  se nám hody vyda�ili. P�álo nám i po� así, které nalákalo rekordní po� et 
návšt� vník�  ze širokého okolí. Velmi nás pot� šili kladné ohlasy. Bylo i pár p�ipomínek, které jsme uznali a do p�íšt�  se z 
nich ur� it�  pou� íme, ale ty kladné p�eva�ovali a za to jsme velice rádi.   
Dovolte mi, abych prost�ednictvím tohoto p�ísp� vku ješt�  jednou pod� kovala všem pracovník� m OÚ, panu starostovi L. 
Kašpárkovi, za to, �e vy�ídil dotace z Olomouckého kraje, TJ sokol, která nám v�dy vychází vst�íc, Hagnózku, který se 
postaral o p� kný program a všem dobrovolník� m, kte�í pomohli nebo se jinak podíleli na po�ádání hod� .  

Místostarostka SDH Hnojice Libuše Körnerová  
 
� innost SDH Hnojice   
Po dvouleté pauze jsme se op� t rozhodli o�ivit SDH v Hnojicích. „Nastartovali“ nás letošní oslavy 130. let zalo�ení SDH 
Hnojice, kdy jsme si �ekli, �e by byla naše ostuda, kdyby hasi�  zanikl nebo nefungoval aspo�  v základní mí�e.   
A�  se zpo�d� ním, ale p�ece jsme uspo�ádali valnou hromadu, abychom si vyjasnili, kam chceme, aby sbor sm�� oval. 
Zú� astnili jsme se Okrskové sout� �e ve Št� pánov� , kde se mu�i umístili na 5. míst�  ze 7 dru�stev. OÚ nám prop� j� il 
místnost ve školce, kterou vyu�íváme jako klubovnu. Pravideln�  se ú� astníme sch� zí okrsku a p�edstaviteli sbor�  z okolí.   
Cht� li bychom více jezdit sout� �it, bohu�el je slo�ité sestavit dru�stvo, kdy� se sout� �e k�í�í se zápasy fotbalu. Aktivních 
mladých � len�  SDH je málo, proto vyzývám všechny, kdo by m� li zájem do sboru vstoupit, aby nás kontaktovali.   

Místostarostka SDH Hnojice Libuše Körnerová 



 
Výbor TJ Sokol Hnojice informuje 
Vá�ení spoluob� ané, dovolte nám se za� átkem podzimu p�ipomenout akce letošního roku. Letos jsme �ili p�edevším nácvikem skladeb 
na 15. Všesokolský slet v Praze. V letošním 1. � ísle Expresu jsme vás informovali, jaké skladby cvi� íme, kdo vede nácvik a kolik 
cvi� enc�  cvi� í a také kde budeme cvi� it 

Dnes bychom vás rádi informovali, kde všude naši cvi� enci ješt�  vystupovali. Nejd� le�it � jší byla naše ú� ast na 15. Všesokolském sletu  
v Praze od 30.6. do 7.7.2012 za ú� asti našich i zahrani� ních Sokol� . V Praze m� la naše TJ jednu z nejv� tších výprav z Olomoucké �upy. 
Po sletu následovala posletová vystoupení a setkání Sokol� . Naši � lenové cvi� ili nap�. 28.7.2012 v � ervence a velké vystoupení 
p�edvedli i 29.9.2012 v Moravské Huzové, kde vystoupili ve skladbách rodi��  s d� tmi, �eny a dorostenky ve skladb�  Švihadla a mu�i, 
dorostenky a �eny ve spole� né skladb�  Chlapáci III. Dne 1.9.2012 prob� hlo také u nás v Hnojicích Vzpomínání na slet spojené 
s promítáním film�  a fotografií z nácviku i vystoupení, a to za ú� asti cvi� enc�  Sokola Hnojice, K�elov i Olomouc. 15.9.2012 pak 
prob� hlo Posletové setkání �upní v Olomouci – Chvalkovicích. 

Letos v lét�  na h� išti také probíhalo promítání film�  pro d� ti i pro dosp� lé za spoluú� asti OÚ a ob� anského sdru�ení Hagnózek. Tímto 
výbor Sokola d� kuje p�edevším bratr� m Ko�enkovi a Vaší� kovi za zajišt� ní t� chto oblíbených akcí. 

Pokud se týká další � innosti, tak náš fotbalový oddíl zahájil další sezónu a hraje 4. t� ídu okresního p�eboru a letos se jim da�í lépe ne� 
v minulém ro� níku. 

Naši �áci chodí trénovat do Sokolovny florbal pod vedením br. Radima Nováka. 

Stále probíhají postupné opravy v naší Sokolovn� , byla nov�  ud� lána celá podlaha. Op� t byla podána �ádost o dotace na Ministerstvo 
školství, mláde�e a t� lovýchovy. Tuto �ádost zpracovala jednatelka sestra Svozilová za pomoci br. Kašpárka a výbor Sokola jí d� kuje za 
spoustu � asu a úsilí, které tomu v� novala. 

Také bychom rádi uvedli informaci o prvních akcích v p�íštím roce, abyste si ji� dnes mohli naplánovat ú� ast. Sokolský ples prob� hne 
19.1.2012, Sokolské šib� inky v pátek 22.2.2013 a D� tský karneval 24.2.2012. 

Na záv� r tohoto p�ísp� vku bych rád pod� koval vám všem, kte�í jste nám pomáhali veškeré akce zajiš� ovat, jak finan� n� , tak vlastní 
ú� astí a tím jste nám pomohli v naší práci. Výbor Sokola také d� kuje touto cestou Obecnímu ú�adu, zastupitelstvu obce a starostovi obce 
za pomoc p�i zajiš� ování sletového vystoupení našich cvi� enc�  a za p�ísp� vek na dresy, kterým obec podpo�ila ty, kdo ji reprezentují. 

Kdo má zájem o naši � innost, tak se m� �e dozv� d� t více o naší � innosti z fotografií na naší nást� nce, kterou nám obec poskytla na 
� ekárn�  autobusové zastávky. Tato nást� nka je pravideln�  obm�� ována sestrami Vyhnánkovou Marcelou a Zelinkovou Lenkou, za co� 
jim výbor ZJ d� kuje. 

A úpln�  na záv� r bych poprosil jménem výboru TJ Sokol Hnojice rodi� e, aby více pe� ovali a zajímali se o � innost svých d� tí. N� které 
d� ti toti� chodí na h� išt�  a ni� í nám za�ízení, které jsme léta budovali pro všechny a ne proto, aby nám to skupinka výte� ník�  ni� ila. Není 
nám jasné, kde d� ti vezmou zápalky a d� lají si ohní� ky za naší klubovnou, proto vás prosím, v� nujte se více � innosti svých d� tí, dokud 
se nestane n� co vá�ného. Bohu�el, domluvy � len�  výboru nepomáhají a proto po domluv�  s vedením obce budeme muset p� istoupit ke 
tvrdším krok� m, abychom zajistili bezpe� nost našeho majetku a vašich d� tí.  

Za výbor TJ Sokol Hnojice Zden� k Vyhnánek 

 
Z � innosti OS Základna Hnoyland 
Ob� anské sdru�ení Základna Hnoyland malá kopaná (dále jen OS) do dnešního dne splnilo vše co dalo do plánu � innost na tento rok. 

Dne 3.6.2012 prob� hla brigáda na úpravu hájku,kde se pokra� ovalo v pracech z minulého roku. Celkem se brigády zú� astnilo 10 � len�  
OS a tito op� t ud� lali kus dobré práce a p� isp� li svou pracík dalšímu zvelebení hájku. 

Dne 19.6.2012 uspo�ádalo OS tradi� ní d� tský den na Základn�  a op� t jako tradi� n�  se po všech stránkách vyda�il.D� ti odcházeli nadmíru 
spokojeni po absolvování mnoho atrakcí. Nakonec prob� hl i tradi� ní oh� ostroj,jako vyvrcholení celé zda�ilé akce 

Dne 7.7.2012 Byl uspo�ádán 2 ro� ník Memoriálu Luboše Smr� ka I tento Memoriál se vyda�il po všech stránkách v� etn�  po� así. 
Z�� astnilo se 8 mu�stev 7 z Olomoucka a jedno mu�stvo z Haví�ova ,které je tradi� ním ú� astníkem všech našich turnaj� . Celý turnaj 
vyhralo domácí mu�stvo pod hlavi� kou Luba tým,na druhém míst�  skon� ilo mu�stvo z Haví�ova a t�etí bylo mu�stvo FoFo z Olomouce. 

Co se týká našich sout� �ních utkání,tak po jaení � ásti jsme se umístili na velmi p� kném t�etím míst� . V sou� asné dob�  probíhá podzimní 
� ást sout� �e a po p� ti odehraných záoasech je naše mu�stvo na 9. míst�  se ziskem 5 bod�  a score 23:23 se ztrátou poze t� í bod�  na 
prvního. V mu�stvu se za� alo dávat p�íle�ítost mladým hrá�� m,co� je pro budoucnost malé kopané u nás velmi dob�e. 

Na záv� r bych cht� l pod� kovat OU Hnojice respektiv�  celému zastupitelsvu,které odsouhlasilo nám dát finan� ní � ástku na zakoupení 
nových bezpe� ných branek. 

Václav � erný, p�edseda Ob� anského sdru�ení Základna Hnoyland 
 
 
Umíst� ní hnojických fotbalových tým�  

K dnešnímu dni je tým malé kopané Základna Hnoyland Hnojice na 9. míst�  ve 3.D lize s 5. body z 6. utkání  
(aktuální po�adí najdete na internetu zde: http://www.sfmo.cz/tabulky/?kolo=15&obdobi=p) 

Tým mu��  Sokol Hnojice je aktuáln�  na 12. míst�  se 4. body z 9.utkání, co� je lepší umíst� ní ne� vloni 
(aktuální po�adí zde: http://www.ofso.cz/aktualni-vysledky/iv-tr-sk-a-muzi/) 

Celkové tabulky nejsou uve�ejn� ny z d� vodu nedostatku místa. D� kuji za pochopení 



Hody v Hnojicích spojené s oslavami 130. výro� í zalo�ení SDH Hnojice 

  
Ned� lní hodový program za� al pr� vodem, jeho� ú� astníci se sešli u kapli� ky sv. Floriána v Kukov�  

  
Hlavní kulturní program zahájili spole� n�  starostové obce a SDH Hnojice p�ed prapory zú� astn� ných hasi� ských sbor�  

    
Tradi� ní vystoupení soubor�  ob� anského sdru�ení Hagnózek se t� šilo velké pozornosti sklidilo zaslou�ené ovace publika 

    
A velkou pozornosti a povzbuzení se dostalo i nejmladším hasi�� m p�i jejich zásahu a uhašení ho�ícího automobilu 

   
Vystoupení Spirituál kvintetu bylo zlatým h�ebem hodového programu, který skon� il hodovou zábavou se skupinou Sirius 

V tomto � ísle byly pou�ity fotografie pana Zde� ka Špi� ky, skupiny Sirius a OÚ Hnojice                       


